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幼兒發展試題 
 

適用學系:幼兒教育學系早期療育碩士班 

 

一、當兒童具發展遲緩或身心障礙問題時，對於家庭整體、個人與次系統

是有所影響，家庭也需要許多時間因應及接納兒童的問題。試說明家

庭面對障礙的各階段表現與需求。（25％） 

 

二、請說明幼兒在嬰兒期和學齡前期的遊戲變化？以及 2 至 3 歲幼兒在遊

戲中的性別差異。（25％） 

 

三、請描述肢體的兩側協調的發展順序，請按照發展順序描述其發展上的

特色。（25％） 

 

四、請描述路得 Rood 的四個動作發展原則，請按照發展順序描述其發展

上的特色。（25％） 
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早期療育理論與實務試題 
 

適用學系:幼兒教育學系早期療育碩士班 

 

Please translate the following paragraph into Chinese: 

 

一、 Numerous problems remain in the development of appropriate and meaningful 

eligibility criteria.  Although the numbers of infants and toddlers with 

disabilities who have been identified and served in the various intervention 

systems created by the government has been highly variable, systematic efforts 

have been put in place to find eligible children and families and to establish 

appropriate services.（20％） 

 

二、 The major question facing the field of early childhood intervention is not whether 

young children are worthy of public investment.  The critical challenge is how 

to capitalize on current knowledge and mobilize our collective resources to 

ensure better health and developmental outcomes.（20％） 

 

三、 一位 5 歲腦性麻痺兒童口腔功能差，經常流口水，請問可能有那些的治療方

法你可以分析（請說明之）？最後再做適當的選擇。（30％） 

 

四、 何謂到宅服務？請說明目前到宅服務的優勢與服務實施之困難。（30％） 
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